
Aan het college van Burgemeester en Wethouders

Grote Markt 1

9712 HN  Groningen

Datum: 20 oktober 2014

Betref: schriftelijke vragen door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 41 van het 
Reglement van Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen betreffende het 
bezoek van circus Belly Wien aan Stad

Geacht College,

Begin deze maand bezocht circus Belly Wien wederom onze stad1. Dit circus staat bekend om haar 
vele misstanden rondom het wel en wee van hun circusdieren. Zo werd een giraffe in eenzaamheid 
gehuisvest en liggend vervoerd en meer dan eens ontsnapte een dier uit zijn verblijf. Ook richtten 
tijgers in 2011 na hun ontsnapping een slachting aan onder de andere circusdieren2. In onze stad 
overtrad Belly Wien de regels, door (eveneens in 2011) twee olifanten los te laten lopen in het 
centrum (waar wij u destijds middels schriftelijke vragen op attendeerden)3. 

Met de komst van circus Belly Wien heeft het voorkeursbeleid voor circussen zonder wilde dieren 
wederom gefaald. Sterker nog, wij moeten constateren dat er sinds het voorkeursbeleid nog geen 
jaar voorbij is gegaan dat er géén circus met wilde dieren in onze stad kwam4. 

Over deze kwestie heeft de Partij voor de Dierenfractie de volgende vragen:
1. Op grond waarvan is een vergunning verleend voor de komst van circus Belly Wien?

1 http://www.gezinsbode.nl/circus-belly-wien-strijkt-neer-in-stad/

2 Zie o.a. 
http://www.ad.nl/ad/nl/1012/Nederland/article/detail/1886204/2011/01/24/Ontsnapte-circustijgers
-richten-slachting-aan.dhtml  http://www.wildedierendetentuit.nl 

3 
http://gemeente.groningen.nl/b-w-besluiten/circus-belly-wien-had-geen-vergunning-voor-loslopende
-olifanten-in-binnenstad 

4 http://gemeente.groningen.nl/b-w-besluiten/en-verder...-week-16-april-2013 en zie voorgenoemde 
links voor de overige twee circusbezoeken

http://www.gezinsbode.nl/circus-belly-wien-strijkt-neer-in-stad/
http://gemeente.groningen.nl/b-w-besluiten/en-verder...-week-16-april-2013
http://gemeente.groningen.nl/b-w-besluiten/circus-belly-wien-had-geen-vergunning-voor-loslopende-olifanten-in-binnenstad
http://gemeente.groningen.nl/b-w-besluiten/circus-belly-wien-had-geen-vergunning-voor-loslopende-olifanten-in-binnenstad
http://www.wildedierendetentuit.nl/
http://www.ad.nl/ad/nl/1012/Nederland/article/detail/1886204/2011/01/24/Ontsnapte-circustijgers-richten-slachting-aan.dhtml
http://www.ad.nl/ad/nl/1012/Nederland/article/detail/1886204/2011/01/24/Ontsnapte-circustijgers-richten-slachting-aan.dhtml


2. Is bij de vergunningverlening rekening gehouden met de overtredingen op grond van 
openbare orde en veiligheid die het circus eerder heeft begaan, onder andere in deze stad? 
Zo ja, hoe is daarmee omgegaan? Zo nee, waarom niet?

3. Op welke manier is gecontroleerd op openbare orde en veiligheid aangaande dieren en 
dierverblijven? 

4. Is de Dierenpolitie, of een ander daartoe bevoegd orgaan, ingezet om het welzijn van de 
dieren te controleren, zoals in andere gemeenten gebeurt5? Zo ja, wat is het verslag van deze 
controle? Zo nee, waarom niet en hoe is gewaarborgd dat de Wet Dieren en de Flora- en 
Faunawet (onder andere aangaande bezit uitheemse wilde dieren) niet is overtreden?

5. Op welke manier heeft de gemeente zich dit jaar ingezet om te voorkomen dat circussen met 
wilde dieren onze stad zouden bezoeken? Welke circussen zonder wilde dieren zijn 
aangeschreven en waarom is  het uiteindelijk toch niet gelukt om het voorkeursbeleid te 
handhaven?

6. Hoe beoordeelt u het gegeven dat het voorkeursbeleid voor circussen zonder wilde dieren 
sinds de in werkingtrede nog geen enkel jaar succesvol is geweest?

7. Op welke manier bent u van plan ervoor te zorgen dat in het vervolg het voorkeursbeleid wel 
succesvol wordt uitgevoerd? U heeft bijvoorbeeld contact met de gemeente Heemskerk, 
waar het voorkeursbeleid in een eenvoudige beleidsregel is gevat, wat ervoor zorgt dat aldaar
nooit meer circussen met wilde dieren komen. Bent u van plan om met de gemeente 
Heemskerk in overleg te treden, om een dergelijke oplossing ook in onze gemeente in te 
voeren en zo beter uitvoering te geven aan het door de raad aangenomen voorkeursbeleid? 
Zo ja, op welke termijn verwacht u dit te gaan doen? Zo nee, waarom niet? 

8. Voor grotere evenementen heeft de gemeente sinds kort de evenementenkalender. Helaas 
moeten wij constateren dat de komst van Belly Wien niet op deze kalender vermeld stond. 
Kunt u aangeven waarom Belly Wien niet op de kalender vermeld stond en op welke manier 
omwonenden geïnformeerd zijn over de komst van het circus en bijbehorende wilde dieren?

Met vriendelijke groet,

Gerjan Kelder

Partij voor de Dieren

5 http://www.ed.nl/regio/eindhoven/dierenpolitie-gaat-circus-belly-wien-controleren-1.4399271

http://www.ed.nl/regio/eindhoven/dierenpolitie-gaat-circus-belly-wien-controleren-1.4399271

